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1. Op pagina 4 van het raadsvoorstel staat: “Mocht het niet lukken dit bedrag bij elkaar te 
brengen, dan bestaat een risico dat we minder of geen dividend meer uitgekeerd 
krijgen.” Dit klinkt alsof de gemeente Medemblik door Alliander N.V. financieel onder 
druk wordt gezet om in te stemmen met dit verzoek. Is die constatering juist?

antwoord Nee, deze constatering is niet juist. Alliander zet ons niet onder druk om in te stemmen 
met dit verzoek. 
Deze zin in het raadsvoorstel geeft wel aan welke enorme investeringen nodig zijn in 
het energiesysteem. En, dat dit tot lastige keuzes kan leiden bij Alliander. Deze kunnen 
in het nadeel zijn van de aandeelhouder. 
Met het voorliggende financieringsverzoek is door Alliander - in goed overleg met de 
grootaandeelhouders- gezocht naar een oplossing. Het betreft een oplossing die zowel 
de belangen van Alliander als de belangen van de aandeelhouders behartigt. 
We willen tijdens het besluitvormingsproces open en eerlijk zijn over wat de 
consequenties kunnen zijn, wanneer de ondergrens van € 550 miljoen niet wordt 
gehaald. Dan moet Alliander afzien van uitgifte van de voorgenomen reverse 
converteerbare hybride obligatielening.

2. Uit Bijlage 1 (de Achtergrondinformatie) blijkt dat er gesprekken worden gevoerd met 
ACM en de ministeries van Financiën en Economische Zaken en Klimaat (EZK) over 
mogelijke oplossingen voor het bredere financieringsprobleem in de sector. Wat 
weerhoudt u als decentrale bestuurder ervan om de uitkomsten van deze gesprekken af 
te wachten?

Antwoord Voor het oplossen van het financieringsvraagstuk van netwerkbedrijven is een 
combinatie van de volgende drie oplossingen nodig: 

1. netwerkbedrijven die werken aan een wendbare, slagvaardige en 
kostenefficiënte organisatie;



2. bestaande aandeelhouders die de eigen vermogenspositie van de 
netwerkbedrijven versterken;

3. de ACM en het Rijk die bijdragen aan het vinden van een structurele oplossing 
voor het financieringsvraagstuk. 

Alliander heeft inmiddels een reorganisatie doorgevoerd. Dit leidde onder meer tot een 
afname van 200 arbeidsplaatsen (1).
Op korte termijn heeft Alliander financiering nodig. Dit leidde tot het voorstel van 
Alliander voor kapitaalversterking (2). 
De gesprekken met ACM en het Rijk moet voor de langere termijn leiden tot een 
structurele oplossing (3). 
Met andere woorden zijn alle drie sporen nodig voor een structurele oplossing. 
Tenslotte is het ook belangrijk dat aandeelhouders nu hun verantwoordelijkheid 
pakken. Hiermee geven zij ook een belangrijk signaal af richting het Rijk. Het Rijk is  
vervolgens aan zet om met het langere termijn financieringsvraagstuk aan de slag te 
gaan.

3. De gebruikers van elektriciteit zullen op termijn deze investeringen in het netwerk 
moeten gaan terugbetalen. De inwoners met een lager inkomen, die zich geen 
zonnepanelen of warmtepomp kunnen veroorloven, zullen hierdoor relatief zwaarder 
belast gaan worden. Is die redenering naar uw oordeel correct en zo ja, hoe zouden we 
in samenwerking met Alliander dit probleem kunnen voorkomen?

Antwoord De energietransitie vraagt in de volle breedte om enorme investeringen. De 
betaalbaarheid van energie is een maatschappelijk en vooral politiek vraagstuk. Dit zien 
we op dit moment ontstaan, nu de prijzen van energie stijgen. 
De maatschappelijke taak van Alliander is om bij te dragen aan een energievoorziening 
die iedereen onder gelijke condities toegang geeft tot betrouwbare, betaalbare en 
duurzame energie. 

4. Hoe gaat u deze kapitaalinjectie uitleggen aan de inwoners, in een tijd waarin zij 
geconfronteerd worden met grootscheepse bezuinigingen, die tot doel hebben om een 
miljoenentekort weg te werken?

Antwoord We kunnen aan het verzoek van Alliander voldoen zonder dat dit de begroting 
beïnvloedt. Dit omdat het een financieringsvraagstuk betreft. Daarnaast kan de 
gemeente goedkoop geld aantrekken hiervoor. De marktconforme vergoeding die 
Alliander in het vooruitzicht stelt is hoger. Financieel gezien levert dit verzoek de 
gemeente dus ook iets op, naast dat we op deze wijze investeren in het 
energiesysteem. 


